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Vragen van het lid Thieme (PvdD)
aan de minister van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties over
meten met twee maten in
voordrachtscriteria politietop en CdK.
(Ingezonden 17 maart 2009)

1
Kent u de berichten «Blanke
politiebaas taboe»1 en «Tichelaar
(PvdA) wordt commissaris in
Drenthe»?2

2
Bent u van mening dat de
Commissarissen van de Koningin in
Nederland in voldoende mate een
evenredige afspiegeling vormen van
de Nederlandse samenleving, in
termen van vrouwelijke
commissarissen en commissarissen
van allochtone afkomst? Zo ja, hoe
rijmt u een dergelijke opvatting met
het feit dat er sprake is van negen
mannelijke commissarissen en twee
vrouwelijke en dat geen der
commissarissen van allochtone
afkomst is? Zo nee, vormt die
opvatting voor u aanleiding de
voordracht van de nu voorgedragen
witte man als Commissaris van de
Koningin in Drenthe te blokkeren?

3
Kunt u aangeven waarom u vindt dat
50% van de politietop vrouw of
allochtoon zou moeten zijn terwijl een
dergelijke voorwaarde kennelijk niet

gehanteerd wordt bij de
benoemingen van Commissarissen
van de Koningin? Waarin verschillen
de overwegingen met betrekking tot
evenredige afspiegeling van de
samenleving in beide gevallen?

4
Is het waar dat meer dan 80% van alle
zittende Commissarissen van de
Koningin man is en in vrijwel alle
gevallen afkomstig uit kringen van
PvdA, CDA en VVD en dat geen van
de Commissarissen afkomstig is uit
kringen van SP, PVV, D66, SGP,
ChristenUnie en Partij voor de
Dieren? Hoe beoordeelt u dit in
termen van evenredige
vertegenwoordiging c.q. afspiegeling
van de samenleving?

5
Deelt u de mening dat het weinig
geloofwaardig is wanneer bij de
benoeming van de politietop met
andere maten gemeten lijkt te
worden dan bij de benoeming van
Commissarissen van de Koningin? Zo
ja, op welke termijn en wijze wilt u
ook bij de benoeming van
commissarissen komen tot een meer
evenredige afspiegeling van de
samenleving? Zo nee, waarom niet?

6
Voorziet u een gevaar voor de
geloofwaardigheid van de politiek
wanneer in meer dan 80% van de
gevallen sprake is van benoeming
van witte mannen uit kringen van
PvdA, CDA en VVD tot Commissaris

van de Koningin? Zo ja, op welke
wijze en binnen welke termijn wilt u
dit oplossen? Zo nee, waarom niet?

7
Bent u bereid deze vragen binnen één
week te beantwoorden met het oog
op de geplande voordracht voor de
Commissaris van de Koningin in
Drenthe?

Toelichting
Deze vragen dienen ter aanvulling op
eerdere vragen ter zake van het lid
Brinkman (PVV), ingezonden 13 maart
2009 (vraagnummer 2009Z04611).

1 De Telegraaf, 7 maart 2009
http://www.telegraaf.nl/binnenland/3414533/
__Blanke_politiebaas_taboe__.html
2 NRC Handelsblad, 12 maart 2009
http://www.nrc.nl/binnenland/
article2178084.ece/Tichelaar_PvdA_wordt_
commissaris_in_Drenthe

Antwoord

Antwoord van minister Ter Horst
(Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties) (ontvangen 3 april
2009)

1
Ja.

2
Dat er geen sprake is van een
evenredige afspiegeling van de
Nederlandse samenleving in de
samenstelling van de groep van
12 commissarissen naar sekse en
allochtone of autochtone achtergrond
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is een feit. Mijn wens is dat er stap
voor stap een ontwikkeling is naar
een betere afspiegeling van de
maatschappij. Daarop richt zich ook
mijn inzet. In de huidige, in de wet
verankerde, procedure ligt het accent
in de selectie van een nieuwe
commissaris van de Koningin bij de
Provinciale Staten. Na voorbereiding
door een vertrouwenscommissie
stellen de Staten een aanbeveling
vast. Als minister van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties volg ik
die aanbeveling in mijn voordracht
aan de Koningin. Alleen in
uitzonderlijke gevallen kan ik van een
dergelijke aanbeveling afwijken. Dit
geldt ook voor de aanbevelingen voor
een burgemeestersbenoeming. In het
coalitieakkoord is vastgelegd dat deze
zwaarwegende stem van Staten en
gemeenteraden in de uiteindelijke
selectie van de meest geschikte
kandidaat zal worden gehandhaafd.
Mijn inspanningen richten zich op het
zoeken van potentiële kandidaten, om
hen te stimuleren om te solliciteren
op vacatures. Om die potentiële
kandidaten te zoeken en te
stimuleren, is al enige tijd een groep
scouts actief. Daarnaast wordt in de
contacten met Staten,
gemeenteraden en hun
vertrouwenscommissies steeds
gevraagd om in het bijzonder
aandacht te geven aan vrouwelijke en
allochtone kandidaten. In mijn eerste
selectie ten behoeve van de
vertrouwenscommissie van de groep
in beginsel geschikte kandidaten,
besteed ik steeds bijzondere aandacht
aan deze kandidaten en streef ik
ernaar dat de commissie in ieder
geval met haar c.q. hen in gesprek
gaat. Mijn indruk is dat
vertrouwenscommissies deze
signalen steeds serieus nemen en de
betreffende kandidaten intensief
beoordelen op hun kwaliteiten voor
de post. Dat doet niet af aan het feit
dat vertrouwenscommissie en Staten
uiteindelijk bepalen welke kandidaten
in hun ogen het meest geschikt zijn
voor de vervulling van de concrete
vacature in een bepaalde provincie.

3
In het beleidsprogramma «Samen
werken samen leven» van het Kabinet
Balkende IV is een aantal streefcijfers
opgenomen met als doel de
diversiteit binnen de organisaties te
vergroten. Per overheidssector is
nadere invulling gegeven aan de
cijfermatige doelstellingen. Bij de
sector politie is in september 2007

met het Korpsbeheerdersberaad
afgesproken dat van degenen die in
de periode tot 2011 door de Kroon
worden benoemd in de korpsleiding
50% een vrouw en/of allochtoon zijn.
Daar waar het gaat om
Kroonbenoemingen buiten de
korpsleiding zal 30% van die
benoemingen in de periode tot 2011
vrouw en/of allochtoon zijn.
Overigens leidt dat tot een veel lager
percentage vrouwen en allochtonen
in de politietop dan in de vraag is
aangegeven.
In het antwoord op vraag 2 heb ik
aangegeven dat ik probeer vrouwen
en allochtonen te interesseren voor
het ambt en vraag ik in de procedure
steeds bijzondere aandacht voor
vrouwelijke en allochtone kandidaten.
Zoals gesteld bepalen uiteindelijk de
vertrouwenscommissie en de Staten
wie wordt aanbevolen.

4
Van de 12 commissarissen van de
Koningin zijn twee commissarissen
vrouw, waarvan één per 1 oktober
2009 terugtreedt. Behalve van de
genoemde partijen van PvdA, CDA en
VVD is er ook een commissaris lid
van GroenLinks. De politieke kleur
van commissarissen van de Koningin
is algemeen bekend. Zij zijn allen
benoemd volgens de geschetste
procedure. Uit het voorgaande volgt
dat een belangrijke factor is wie
gesolliciteerd hebben naar de vacante
functie. Wie niet solliciteert kan niet
worden benoemd. Van uitsluiten van
enige politieke groepering is nooit
sprake. In mijn selecties voor de
vertrouwenscommissies streef ik
steeds naar een breed palet van
kandidaten, ook wat betreft politieke
achtergrond.

5
Er is geen sprake van verschillende
maten, maar van verschillende
benoemingsprocedures. Hierboven
lichtte ik al mijn inspanningen toe
met betrekking tot vrouwelijke en
allochtone kandidaten voor het ambt.

6
De geloofwaardigheid van de politiek
is vooral gediend met kwalitatief
goede bestuurders. Een evenredige
afspiegeling kan ik niet afdwingen.
Dat doet er niet aan af dat ik meen
dat het goed zou zijn als ook het
commissarissencorps een meer
diverse samenstelling zou krijgen.

7
Dat is helaas niet gelukt. De heer J.
Tichelaar, is inmiddels bij koninklijk
besluit van 23 maart 2009 benoemd
tot commissaris van de Koningin in
Drenthe.
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